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BEOGRAD, 26. septembar 2012. (FoNet)  Veliki broj
parafiskalnih nameta i komplikovana administrativna
procedura za dobijanje raznih dozvola glavni su razlozi zbog
koji bi potencijalni investitori mogli da uzbegavaju Srbiju
kao potencijalno mesto za investicije, upopzoreno je na
okruglom stolu "Manji nameti za više investicija", u
organizaciji Ekonomskog instituta.

Ministar finansija Srbije Mlađan Dinkić naveo je primer
dobijanja građevinske dozvole u Srbiji kao "eklatantan", i
koji možda najbolje opisuje situaciju.

"Za građevinsku dozvolu je sada potrebno prosečno 280 dana,
što je neverovatno dugačak period. Sve nas u Vladi treba da
bude sramota ako u kratkom roku ne skratimo taj period",
rekao je Dinkić.

On je napomenuo da će u tom poslu zatražiti i pomoć
ekonomista i drugih stručnjaka da bi se promenili određeni
zakoni i pojednostavile procedure.

Dinkić je upozorio da to neće biti lak posao, kao što neće
biti ni poreska reforma, koja je takođe neophodna, i da se
ne može završiti za dva ili tri meseca.

"To je veliki problem i ja predlažem da ga podelimo. Ubeđen
sam da je lakše pojednostaviti procedure i skratiti vreme, a
da tokom sledeće godine kompleksno i adekvatno uradimo
reformu naknade za korišćenje i uređenje građevinskog
zemljišta, ali i reformu poreza na imovinu i paušalnog
oporezivanja dohotka", dodao je Dinkić.

Prema njegovim rečim, sprovesti poresku reformu kakva je
neophodna Srbiji je "teže nego sagraditi vasionski brod".

Dinkić je podsetio da je Skupština Srbije u novom sazivu
već ukinula više od 100 parafiskalnih nameta, i najavio da
će u budućnosti isključivo Ministarstvo finansija moći da
uvodi eventualne nove parafiskalne namete, a ne, kako je
rekao, ko kako hoće.

Istovremeno, menja se i sistem cenovnika određenih
komunalnih usluga, koje će se naplaćivati isključivo po
fiksnoj, a ne, kao do sada, promenljivoj stopi.

"To je prilika da se 'prečešljaju' svi cenovnici i na
lokalnom i na republičkom nivou  ako je neka komisija ili
agencija određivala taksu po promenljivom osnovu to će
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morati da promeni", naglasio je Dinkić.

Direktor Ekonomskog instituta Aleksandar Vlahović je
napomenuo da nekontrolisani rast parafiskalnih nameta
negativno utiče na konkurentnost jedne zemlje.

"To znači da Srbija gubi sposobnost da pobedi u
konkurentskoj trci sa drugim zemljama", istakao je Vlahović,
i izneo podatak da je studija "Doing Business 2012" Svetske
banke Srbiju svrstala na 175. mesto od 183 rangirane
zemlje.

Kao jedan od problema za buduće investitore, profesor
Pravnog fakulteta Boris Begović označio je i predlog
aktuelnog minisitra građevine Velimira Ilića, da se svi
nelegalizovani objekti sada legalizuju po ceni od oko 100
evra po objektu.

"Ako se taj predlog prihvati, naknada za uređivanje
zemljišta oko tih objekata neće biti naplaćena. Ili će
investitori koji dolaze morati da plaćaju više ili će nivo
ulaganja u infrastrukturu biti manji", rekao je Begović.
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